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Dyon Schlebos (37), docent maat-
schappijleer in Tilburg, draagt tattoo 
nummer 455.

‘Het schooljaar start met een hoofdstuk over politiek. Niet 
het meest interessante onderwerp voor vmbo-leerlingen. 
In les één laat ik mijn Human Rights Tattoo zien; zo weet ik 
hun aandacht te pakken. Bij de pagina met getatoeëerde 

letters en statements vraag ik of ze weten wat de eerste zin betekent.
Toen ik net een jaar werkte als docent, liet ik in de lerarenkamer vallen 
dat ik een Human Rights Tattoo wilde. Ook mijn teamleider, die al veel 
tatoeages had, en de docent tekenen wilden zo’n tattoo. Samen gingen 
we naar de tattooshop. De letter mag je niet zelf kiezen, wel mag je het 
lettertype bepalen. Ik kreeg de letter ‘T’, waar ik eigenlijk niets mee had. 
De tekendocent wilde wel ruilen. Nu prijkt er een ‘O’ op mijn onderarm. 
Deze tatoeage helpt me eraan herinneren dat ik veel privileges en 
rechten heb, doordat mijn wieg hier stond. Rechten zouden vanzelf-
sprekend moeten zijn, maar worden dagelijks geschonden. Know your 
rights and keep on rocking in the free world!’•

Meer weten? Kijk op www.humanrightstattoo.org

‘Door deze 
tattoo pak ik 
de aandacht 
van leerlingen’
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Human Rights Tattoo
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Tijdens mijn verhuizing van Amsterdam naar Maastricht, 
kwam ik er bij het inpakken van de verhuis dozen achter 
dat afstand doen van spullen niet mijn grootste kwaliteit is. 
Ik bewaar eigenlijk vrijwel alles. Dure spullen heb ik niet, 
het gaat vooral om boeken, cd’s, tijdschriften, knipsels  
en alle brieven en kaarten die ik ooit kreeg, inclusief  
zelfs verjaardagskaarten van mijn ome Henry, die nog  
te beroerd was om Hartelijk Gefeliciteerd uit te schrijven, 
en me dus “H.G. met je verjaardag” toewenste. 

Voor mensen die veel bewaren (het schijnen vooral  
mannen te zijn) is de term ‘hoarder’ uitgevonden, maar 
toen ik daar ooit op googelde, kwam ik vooral filmpjes 
tegen van enorme schuren tot het dak volgestouwd met, 
ja, met wat eigenlijk? Met zooi. En vóór die berg rommel 
dan een man die uitlegde dat niets hiervan weg kon,  
onder geen beding. Met die mannen voelde ik weinig 
affiniteit, maar wellicht is dit een symptoom van hard-
nekkige zelfontkenning. 

Wat ik bij mijn verhuizing onder meer tegenkwam, en wat 
me sterkte in mijn oordeel dat bewaren wel degelijk een 
deugd is, was een VHS-videoband met een oude televisie-
special van Brigitte Bardot over de bio-industrie. Ik zag die 
special toen ik zestien was, en vanaf die dag ben ik vege-
tariër. Tot die dag was ik een verklaard vleeseter, en ik was 
dan ook bang dat ik ooit motivatieproblemen zou krijgen, 
zeker toen ik ontdekte dat het kerstmenu bij Van der Valk 
in Urmond voor mij nu bestond uit twee kaassoufflés.

Inmiddels is de vegetarische keuken bijna dertig jaar 
verder, heeft zelfs het meest inspiratieloze studentenhap-
eetcafé minstens twee vegetarische gerechten op de kaart 
staan, en zie ik tot mijn vreugde dat de logische volgende 
stap (vegan) ook op steeds meer plekken wordt gezet.

Maar na het zien van die documentaire van Brigitte Bardot 
dacht ik: mocht het ooit wél lastig worden, dan kijk ik  
de film gewoon terug en weet ik weer waarom ik nooit 
meer vlees wil. Ik weet zeker hem nooit meer nodig  
te hebben, maar weet nu dus ook dat ik de film in dat  
ondenkbare geval opnieuw zou kunnen afspelen. Want  
ik heb nog een VHS-videorecorder. Ook bewaard.•

GASTCOLUMN  LEON VERDONSCHOT

BRIGITTE 
BARDOT

STUDIO JUX  
GROEIT MET HULP 
VAN ASN BANK
In de winter van 2018 steunden we de crowdfundingcampagne van 
Studio JUX, oud-winnaar van de ASN Bank Wereldprijs. En met succes: 
198 investeerders brachten in heel korte tijd € 200.000 bij elkaar.  
Hiermee kon de sociale onderneming haar derde winkel openen, dit-
maal in Rotterdam. Ondernemer Jitske Lundgren: ‘We zijn overweldigd 
door de enthousiaste reactie van de ASN-community. We voelen ons 
enorm gesteund in onze missie om eerlijke mode de norm te maken.’ 
Je vindt de winkels en de kleding op www.studiojux.com.

Plantaardige babyvoeding:  
vers, cold-pressed en biologisch
Ondernemers Jasper en Sanne stonden in 2017 in de finale van de  
ASN Bank Wereldprijs met hun idee voor volledig plantaardige baby-
voeding: Pure Baby Foods. Na twee jaar keihard werken zijn hun eerste 
producten nu te koop: cold-pressed, biologische en verse babyhapjes 
die zo lekker zijn dat je ze zelf wilt eten. www.purebabyfoods.nl.

ASN Bank en haar ondernemers-
community Voor de Wereld van 
Morgen zijn ook dit jaar weer op 
zoek naar de beste duurzame 
start-ups van Nederland. Tot  
17 september kunnen onder nemers 
zich inschrijven voor deelname  
aan de 12e editie van de ASN Bank 
Wereldprijs. Hiermee maken ze 
kans op een startkapitaal van 
maximaal € 30.000 en intensieve 
begeleiding om hun businessplan 
aan te scherpen. Op woensdag  
13 november vindt de feestelijke 
finale plaats in Pakhuis de Zwijger 
in Amsterdam! Start-ups kunnen 
zich tot 17 september a.s.  
aanmelden op  
www.voordewereldvanmorgen.nl/
wereldprijs-aanmelden.
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Duurzame start-up?  
Doe mee aan de  
ASN Bank Wereldprijs
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